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1. Information om vad som sker och har skett i Vualtjeren saemien reereme tjïelte/  

Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

 

- Seniorresan till Funäsdalen är genomförd och de deltagande seniorerna och samordnarna var 

mycket nöjda med resan. Vi visar ett bildspel från resan och Laila Stinnerbom berättar kort 

om vad de gjorde.  

- Mijjieh doestebe/Mii duostat-kursen är nu avslutad, vi hade en träff i Saxnäs 28 augusti, där 

medverkade Gudrun Kuhmunen och Ol-Johan Sikku som höll en kurs i kolonisering och 

dekolonisering. Sylvia Sparrock (kursledare mijjieh doestebe/mii duostat) var också med och 

hade en avslutning. Planering för ev en ny kurs under nästa år. 

- Kommande möten: Storumans kommun har bjudit in till en dag, (30 oktober) med tema 

samiska i skolan, riktat mot politiker, skolchefer, lärare, samordnare och samrådsgrupper.  

23 november håller Praedtieh ett kommungemensamt möte i Strömsund, Tema: 

förskola/skola.  

Språkcentrum bjuder in alla samiska samordnare till ett samtalsforum på Arlanda 28 

november.  

Sametinget och Länsstyrelsen bjuder in till en konferens 29 november i Stockholm som 

handlar om: Äldres rätt till service och omvårdnad på nationella minoritetsspråk.

 

2.  Policy för bidrag till språkrevitalisering  

 

Diskussion kring hur mycket medel föreningar/samebyar kan söka till samiska språkkurser.  

Vualtjere duodji har lämnat en skrivelse med synpunkter, som delas ut till alla.  

Samrådsgruppen enas kring ett förslag att: medel beviljas till i första hand en nybörjarkurs 

och en fortsättningskurs.  

 

3. Vualtjere saemien biejjieh (Faepmie 24 -.27 augusti) 

 

Sameföreningarna och samebyarna bidrog stort till att kulturdagarna blev lyckade. De som 

deltog tycker att Faepmie var en bra plats att ha detta arrangemang. Samrådsgruppen tycker 

att vi väntar till 2019 innan vi arrangerar kulturdagar igen. Detta för att det ska finnas tid och 

energi att göra det riktigt bra. Eventuellt ändra tidpunkt till juni eller tidigare i augusti.  

 

4. Staare 2018 

 

Vid Praedtiehmötet i Östersund föregående vecka så fick vi information från Erika Omma 

Unnes, som är projektledare inför Staare2018, om planeringen. Det finns ett preliminärt 

schema med aktiviteter, konserter, teatrar, föreläsningar osv. Detta kommer att komma ut på 

deras hemsida inom kort och därefter fyllas på (www.staare2018.se). 

 

http://www.staare2018.se/
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Hur vill vi i Vilhelmina delta under Staare 2018? Funderingar finns på en bussresa 

tillsammans med Dorotea till Östersund. Samrådsgruppen vill gärna se programmet först för 

att se vilken dag det iså fall passar bäst.   

 

5. Vualtjere 6 februari  

 

Vi börjar fundera på hur vi ska fira dagen tillsammans i Vualtjere? Middag? Tårta? Vem gör 

vad? Uppträdande?  

Vi bokar Nöjesgården på Folkets Hus under hela dagen/kvällen för firande och har fortsatt 

planeringskontakt via mail/telefon. 

 

 

6. Ansökan från Lopme Naestie 

Lopme Naestie har ansökt om 6000 kr för att arrangera en fotbollsturnering under Staare 

2018.  

Samrådsgruppen beslutar att avslå ansökan 

 

7. Minoritetsutredningen: Nästa steg 

Vi har skrivit ett remissvar med synpunkter på det som vi inte anser skulle förbättra lagen. Det 

lämnades in för behandling hos AU och KS, och är nu inskickat till regeringen.  

 

8. Remiss – Konsultation i frågor som rör det samiska folket (DS 2017:43) 

En remiss: Konsultation i frågor som rör det samiska folket har kommit och synpunkter ska 

lämnas in i slutet på oktober. Gruppen uppmanas läsa den och tycka till. 

 

9. Sametingets parlamentsbyggnad 

Frågan om var sametingets nya parlamentsbyggnad ska hamna är fortarande aktuell. Den 

kommer att behandlas på plenum i februari i Östersund. Vilhelmina kommun har under året 

gjort några filmer med hälsningar från Vilhelmina. Filmerna kommer från olika områden 

(förskola, äldreomsorg, renskötsel, ungdom och kommunen) och ska skickas ut till 

ledamöterna. Emma Eriksson, kommunikatör, som gjort filmerna, visar några av dem. 

Gruppen tror att det är bra att börja skicka ut dem så snart som möjligt. 

 

 

Nästa möte: måndag 15 januari 2018 kl.10.00–12.00  

 

/ Malin Blind 
 


